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 Protokół Nr 26/14 ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

i Komisji Spraw Komunalnych i Społecznych 

w dniu 12.11.2014 r., godz. 10.00 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

 

Przewodniczenie Komisji objął Przewodniczący KSKiS Janusz Piłat. Przewodniczący na 

podstawie listy obecności stwierdził wymagane quorum i otworzył posiedzenie. Stan 

członków Komisji: 

RGiB – 5 radnych (spóźnienie: Roman Pawłowski, Jan Magda, Michał Sutyła) 

SKiS -  6 radnych (spóźnienie: Andrzej Kościukiewicz) 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu. 

 

2. Wnioski radnych do   porządku posiedzenia. 

 

Przewodniczący KSKiS Janusz Piłat odczytał porządek posiedzenia, który bez zmian stanowi 

zał. nr 2 do protokołu: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Wnioski radnych do   porządku posiedzenia. 

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu i zmian w budżecie na rok 2014. 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/11 Rady Miejskiej w Międzyzdrojach z 

dnia 4 stycznia 2011 roku w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Międzyzdroje na lata 2014-2024. 

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/445/13 Rady Miejskiej w 

Międzyzdrojach z dnia 19 grudnia 2013 roku w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Międzyzdroje na 2014 rok. 

6. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Gminy Międzyzdroje na lata 2014-2024. 

7. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Międzyzdroje 

na lata 2015-2017. 

8. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Międzyzdroje. 

9. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania zweryfikowanej propozycji planu aglomeracji 

Wapnica. 

10. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia statutu Związku Gmin Wyspy Wolin. 

11. Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej w roku 2014. 

12. Sprawozdanie z pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu w roku 2014. 

13. Sprawozdanie z pracy Komisji Spraw Komunalnych i Społecznych w roku 2014. 

14. Rozpatrywanie i opiniowanie spraw przekazywanych przez Radę, komisje, Przewodniczącego 

Rady i członków komisji. 

15. Rozpatrywanie wniosków mieszkańców przedkładanych przez nich osobiście lub za 

pośrednictwem radnego.  

16. Zakończenie posiedzenia . 

 

Przewodniczący KSKiS Pan Piłat zaproponował, aby w tym punkcie przyjąć protokoły z 

poprzednich komisji RGiB z dnia 23.10.2014 r. oraz komisji SKiS  z dnia 24.10.2014 r. 

Protokoły zostały zatwierdzone przez Przewodniczących stałych komisji. 

 

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu i zmian w budżecie na rok 2014. 
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Projekt uchwały wraz z wyszczególnionymi punktami omówiła Pani Skarbnik Agnieszka 

Sadka. W uchwale proponuje się zmniejszenie dochodów  na kwotę 1 590 341,44zł oraz 

zmniejszenie wydatków na kwotę 2 212 292,66zł. Dochody bieżące zmniejsza się o kwotę 

914 735,44zł ; dochody majątkowe zmniejsza się o kwotę 675 606,00zł. Wydatki zwiększa 

się o kwotę  307 860,34zł; wydatki bieżące – 93 185,00zł; wydatki majątkowe – 214 675,34zł 

i zmniejsza się o kwotę 2 520 153,00zł; wydatki bieżące – 130 000,00zł; wydatki majątkowe 

– 2 390 153,00zł. 

 

Radny Janusz Piłat poprosił o wyjaśnienie związane z nie odzyskaniem podatku VAT. Z 

czego to wynika. 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że chodzi o podatek VAT z Hali Sportowej. Pani Skarbnik dodała, że 

Urząd Skarbowy uznał wytyczne z Ministerstwa Finansów mówiące o tym,  że jednostki 

budżetowe tj. szkoły są odrębnym płatnikiem podatku VAT, odrębnym od Gminy. Uważamy 

inaczej, stąd złożone przez nas odwołanie, tym bardziej, że wyrok NSA z roku ubiegłego 

wskazuje, że należy traktować szkoły nieposiadające osobowości prawnej wraz z gminą, jako 

jednego płatnika, ponieważ wszystkie środki i wydatki przechodzą przez budżet Gminy. W 

związku z toczącym się postępowaniem w tym roku nie można liczyć na zwrot podatku VAT.  

 Na pytanie radnej Doroty Sielewicz dot. pieniędzy na PSZOK, Burmistrz wyjaśnił, że 

te środki były przeznaczone na zakup nowych pojemników. W związku z tym, że gmina 

posiada swoje pojemniki nie ma potrzeby żeby kupować nowe. Te środki zostaną 

przeznaczone na PSZOK, bo w przyszłości czeka nas duża inwestycja z nim związana.  

 

Radny Mateusz Bobek zapytał na jakie lokale i ich remont została przyznana kwota 30 tys. zł.  

Burmistrz wyjaśnił, że chodzi o remont dwóch mieszkań przy ul. Ludowej. Pieniądze 

pochodzą z OPS, bo nie wykorzystano wszystkich dodatków mieszkaniowych. Poprzez 

remont tych mieszkań, można myśleć o ich sprzedaży, a tym samym wyjścia ze wspólnoty.  

 W temacie mieszkań komunalnych i socjalnych radna Dorota Klucha apeluje, aby w 

przypadku dwóch małych lokali spróbować je połączyć. Wtedy taki lokal można przydzielić 

większej rodzinie. Trzeba takie rozwiązanie mieć na uwadze w przyszłości. 

 

   ------------wyszedł radny Mateusz Bobek, KSKiS – 5 radnych---------- 

STANOWISKA: 

   KRGiB – pozytywnie zaopiniowano 5 głosami za. 

KSKiS – zaopiniowano pozytywnie 4 głosami za, przy 1 

wstrzymującym się. 

 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/11 Rady Miejskiej w 

Międzyzdrojach z dnia 4 stycznia 2011 roku w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Międzyzdroje na lata 2014-2024. 

 

Projekt uchwały zreferowała Pani Skarbnik informując, że zmienia się 3 załączniki, której 

zmiana wynika z uchwały w sprawie zmiany budżetu i zmian w budżecie.  

 

--------przyszedł radny Mateusz Bobek wyszedł Waldemar Witkowski, KSKiS – 5 radnych------ 

STANOWISKA: 

   KRGiB – pozytywnie zaopiniowano 5 głosami za. 

KSKiS – zaopiniowano pozytywnie 4 głosami za, przy 1 

wstrzymującym się. 
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5. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/445/13 Rady Miejskiej w 

Międzyzdrojach z dnia 19 grudnia 2013 roku w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Międzyzdroje na 2014 rok. 

 

Projekt uchwały zreferowała Pani Agnieszka Sadka, Skarbnik Gminy. Dokonano zmiany 

załącznika nr 3 „Przychody i rozchody budżetu Gminy Międzyzdroje w 2014r.” – w punkcie 

2 w przychodach z tytułu pożyczki było 621 951,22zł; jest  0zł, oraz  punktu 3 w § 9 w 

sprawie ustalenia limitu zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek oraz 

emitowanych papierów wartościowych na finansowanie planowanego deficytu budżetu 

jednostki samorządu terytorialnego do kwoty 3 000 000,00zł. 

 

STANOWISKA: 

   KRGiB – pozytywnie zaopiniowano 5 głosami za. 

KSKiS – zaopiniowano pozytywnie 5 głosami za.   

 

6. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Gminy Międzyzdroje na lata 2014-2024. 

 

Projekt uchwały omówiła Kierownik OPS Pani Elżbieta Jakubiak. Opracowanie i realizacja 

jest zadaniem obowiązkowym, określonym w art. 17 ustawy o pomocy społecznej. OPS 

skierował ankiety do przedstawicieli różnych środowisk, w tym radnych, Burmistrza, 

Kierowników, Prezesów, Dyrektorów placówek oświatowych i kultury, jak również do 

stowarzyszeń.  Na pytanie radnego Romana Pawłowskiego, czy radni mogą dostać wyniki 

badań, Pani Jakubiak wyjaśniła, że wszystko jest opracowane w materiale.  

Głos zabrała radna Dorota Sielewicz, która z materiału wywnioskowała, że tylko jedna 

placówka oświatowa ma problem, a radna wie z doświadczenia, że w szkołach pojawia się 

problem agresji i przemocy. Radny Roman Pawłowski dodał, że skoro diagnoza jest 

niemiarodajna to problemy ujęte w strategii również są niemiarodajne. 

   --------przyszedł radny Waldemar Witkowski i Andrzej Kościukiewicz, 

 KSKiS –7 radnych-------------------- 

 

Radny Mateusz Bobek ma wątpliwości co do obiektywizmu strategii, z kolei radny Michał 

Sutyła poprosił o przedstawianie informacji o ilości wysłanych ankiet i ilości udzielonych 

odpowiedzi. Pani Kierownik wyjaśniła, że ankiet było wysłanych ok. 60 do placówek 

oświatowych, radnych, kierowników, prezesów spółek, stowarzyszeń. Udzielonych 

odpowiedzi było ok. 20.  

 

STANOWISKA: 

KRGiB – pozytywnie zaopiniowano 3 głosami za, przy 1 głosie 

przeciw i 2 wstrzymujących się. 

KSKiS – zaopiniowano pozytywnie 5 głosami za przy 2 

wstrzymujących się. 

 

7. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Międzyzdroje na lata 2015-2017. 

 

Głos zabrała Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Międzyzdrojach Pani Elżbieta 

Jakubiak. Niniejszy Program został opracowany w Ośrodku Pomocy Społecznej w 

Międzyzdrojach przy merytorycznym wsparciu Ośrodka Kształcenia Służb Publicznych i 

Socjalnych –Centrum AV w Częstochowie. Jest on zgodny z art. 176 pkt. 1 ustawy z dnia 9 
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marca 2011 r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, który w ramach zadań 

własnych gminy przewiduje „opracowanie i realizację 3-letnich gminnych programów 

wspierania rodziny. Analiza sytuacji rodziny i dziecka w środowisku lokalnym została 

dokonana na podstawie badań ankietowych przeprowadzonych wśród osób mających wpływ 

na kształt lokalnej polityki społecznej (m.in. burmistrza, radnych, przedstawicieli Urzędu 

Miasta, członków gminnej komisji rozwiązywania problemów alkoholowych, przedstawicieli 

placówek oświatowo-wychowawczych, kulturalnych, pomocy społecznej, służby zdrowia, 

policji, organizacji pozarządowych, kościoła) oraz mieszkańców miasta. 

 

Według radnej Doroty Sielewicz jesteśmy szczęśliwą gminą na podstawie tego programu, 

gdyż zanotowano tylko 1 udział osoby niepełnoletniej w bójce, a nadzorów kuratorskich jest 

12.  

Pani Kierownik wyjaśniła, że nadzór kuratorski może trwać kilka lat, co nie znaczy, że 

zwiększa się liczba dzieci objęta tym nadzorem. Na pytanie radnego Janusza Piłata o 

programie pomocy rodzinie i ew. drodze do zlikwidowania tego problemu, Pani Kierownik 

wyjaśniła, że najpierw trzeba zmienić mentalność w stosunku do metod wychowawczych 

dziecka. Sam system wspierania jest szeroki obejmujący dzieci w różnym wieku. 

  --------wyszedł Roman Pawłowski, stan KRGiB 6 radnych---------- 

 

STANOWISKA: 

KRGiB – pozytywnie zaopiniowano 3 głosami za, przy 1 głosie 

przeciw i 1 wstrzymującym się. 

KSKiS – zaopiniowano pozytywnie 5 głosami za, 2 osoby wstrzymały 

się od głosu. 

 

8. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 

wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Międzyzdroje. 

 

Głos zabrał Pan Burmistrz, informując, że najważniejszym jest fakt, że ceny wody i ściek 

ponad to Spółka ZWiK wypłaciła gminie dywidende w wysokości 300 tys. zł.  

 

STANOWISKA: 

   KRGiB – pozytywnie zaopiniowano 8 głosami za. 

KSKiS – zaopiniowano pozytywnie 6  głosami za.   

 

9. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania zweryfikowanej propozycji planu 

aglomeracji Wapnica. 

 

Radny Rafał Wolny poinformował, że dokument przygotowywał Związek Gmin Wyspy 

Wolin. Projekt uchwały wynika z tego, że do 2015 roku Polska musi ograniczyć zrzut 

ścieków w aglomeracjach. Aby można było zaliczyć ściek do aglomeracji musi być 120 m na 

1 km3. W Wapnicy nie było problemów by spełnić normy. Problemem mogą być jedynie 

przyłącza. Ponad to zostały urzeczywistnione RLM. 

 

Radny Roman Pawłowski zwrócił uwagę na ilość zarejestrowanych miejsc noclegowych. Jest 

ich ok. 900. Skąd taka liczba. 

Radny Wolny wyjaśnił, że sporo osób ma zgłoszoną działalność w postaci wynajmu kwater. 

Burmistrz dodał, że chodzi też o ilość wynajmowanych miejsc przez mieszkańców a nie o to 

ile osób prowadzi działalność. Dlatego taka liczba. To wszystko zostało zweryfikowane. 
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STANOWISKA: 

   KRGiB – pozytywnie zaopiniowano 8 głosami za. 

KSKiS – zaopiniowano pozytywnie 6 głosami za.   

 

10. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia statutu Związku Gmin Wyspy Wolin. 

 

Zagadnienie zreferował Rafał Wolny, Przewodniczący Związku Gmin Wyspy Wolin. Statut 

został zmieniony ze względów formalnych, gdyż do tej pory w związku uczestniczyły 3 

gminy. Ze związku wycofała się Gmina Dziwnów i trzeba ją było wykreślić oraz zmieniła się 

siedziba Związku. Została przeniesiona w Międzyzdrojów do Wolina. Poza tym zmieniły się 

również zadania Związku. 

 Radny Jan Magda dodał, że zmiany musiały być również dostosowane do ustawy o 

samorządzie gminnym. Zostały uporządkowane zapisy. 

      ---------wyszedł radny Michał Sutyła-------- 

      Stan KRGiB – 7 radnych 

STANOWISKA: 

   KRGiB – pozytywnie zaopiniowano 7 głosami za. 

KSKiS – zaopiniowano pozytywnie 7 głosami za.   

 

11. Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej w roku 2014. 

12. Sprawozdanie z pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu w roku 2014. 

13. Sprawozdanie z pracy Komisji Spraw Komunalnych i Społecznych w roku 2014. 

 

Radni postanowili, że sprawozdania z prac komisji w roku 2014 zostaną odczytane na Sesji w 

dniu 13.11.2014 r. 

 

14. Rozpatrywanie i opiniowanie spraw przekazywanych przez Radę, komisje, 

Przewodniczącego Rady i członków komisji. 

 

Przewodniczący RM Jan Magda poinformował o przesłanym regulaminie konkursu o wiedzy 

samorządowej. 

Według radnego Mateusza Bobka należy zmienić formę konkursową i podzielić ją na dwa 

etapy. W porozumieniu z Przewodniczącym radny poprawi regulamin i przedstawi go 

poprawionym na sesji. 

Przewodniczący RM poinformował o korespondencji, która wpłynęła do Biura Rady: 

1) pismo Zastępcy Burmistrza dot. zajęcia stanowiska w spr. pisma Wspólnoty 

Molo dot. przebudowy dachu w obiekcie Molo. Po przeanalizowaniu pisma, 

Radni nie podjęli stanowiska w tej sprawie.  

2) prośba o pomoc finansową dla mieszkanki, której w wyniku pożaru spaliła się 

kotłownia. Pismo zostanie przesłane według właściwości do Burmistrza, gdyż 

Rada Miejska nie jest władna do jego rozpatrzenia.  

 

15. Rozpatrywanie wniosków mieszkańców przedkładanych przez nich osobiście lub 

za pośrednictwem radnego.  

16. Zakończenie posiedzenia . 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący KSKiS Janusz Piłat zamknął 

posiedzenie.  

Protokółowała: Sylwia Jakubowska 


